
 Nezavisni cestarski sindikat                                                                                                               za oglasne ploče 

 
 

Dezinformacije 
 

Obilaskom i pozivima radnika iz raznih područja Hrvatske, dobivamo razne 
upite. U posljednje vrijeme neki rukovoditelji na pojedinim dionicama šire 
dezinformacije i plaše radnike s ukidanjem raznih materijalnih prava, poput stalnog 
dodatka, naknade za trošak prijevoza, smanjenja plaća, ukidanja pojedinih radnih 
mjesta i sl. 

Koja je svrha širenja tih dezinformacija ne znamo ali zabrinjava da one dolaze 
od rukovoditelja koji bi radnicima trebali dati pravu informaciju: Ako ju ne znaju, 
neka ne iznose neistine. Sva materijalna prava su dogovorena i potpisana 
Kolektivnim ugovorom i ne mogu se mijenjati bez ponovnog pregovaranja i pristanka 
sindikata. Možete biti sigurni da Nezavisni cestarski sindikat neće pristati na 
umanjivanje ovih prava. Podsjećamo, mi smo se već odrekli i više od iznosa po odluci 
Vlade o umanjivanju mase za isplatu plaće za 10% tako da na daljnja umanjenja 
nećemo pristati i nisu moguća. 
 

Novinski članci o tvrtki kćeri i mogućoj privatizaciji 
 

Prošli vikend je većina medija objavila članke o raspadu HAC-a, osnivanju 
tvrtki kćeri, mogućoj privatizaciji, radile su se već različite analize, imputiraju se 
razlozi privatizacije itd. 

Tražili smo u svezi toga hitan sastanak s predsjednikom Uprave Društva, kako 
bi nam pojasnio o čemu se radi, osobito zato što napisi nisu demantirani od strane 
Hrvatskih autocesta. Jedino je naš resorni ministar izjavo da ne zna ništa o tome. 

Smatramo da ova priča dolazi od istog kruga ljudi kao i prošle godine. Stav 
Nezavisnog cestarskog sindikata je jasan: osnivanje tvrtke kćeri ili bilo koji slični 
oblik reorganizacije nije prihvatljiv, dok se god unutar HAC-a ne riješe problemi 
korupcije, raznih malverzacija, pogodovanja i sličnog. Bojimo se da bi tvrtka na taj 
način bila ugrabljena od pojedinih skupina ljudi koje zanima samo zarada, a veliki 
broj ljudi bi mogao ostati bez posla. U naručenom članku se navodi da se u promjene 
ide zbog afera u HAC-u jer očito nekima odgovara da se problemi guraju pod tepih. 
Upravo raščišćavanjem afera stvorit će se preduvjeti za dugoročno održivo 
poslovanje Društva sa svim stečenim pravima radnika. Država je puno bolji gospodar 
od privatnika jer od svih dosadašnjih privatizacija smo imali samo štetu, i radnici i 
Država i građani. 
 

Uskrsnica 
 

Uskrsnica je trebala biti isplaćena u ožujku (s plaćom za veljaču) jer u 
kolektivnom ugovoru u članku 77, stavak 4 stoji: Radniku će se isplatiti jednokratni 
dodatak na plaću povodom uskrsnih blagdana (uskrsnica) uz isplatu plaće koja 
prethodi Uskrsu u iznosu od 1.000,00 kn neto. Plaća u ožujku je bila bez uskrsnice pa 
smo od Uprave društva tražili objašnjenje zašto nije isplaćena uskrsnica te tražili 
žurnu isplatu iste. 
 


